
1 

 

P r o t o k ó ł   Nr XXXV/2022 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 13 maja 2022r.  

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1) Anna Leżańska – Wicestarosta Skarżyski 

2) Marcin Machowski - Komendant Powiatowy Straży Pożarnej w Skarżysku-Kam. 

3) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

4) Michał Jędrys– Sekretarz Gminy Bliżyn 

5) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

6) Joanna Dudek – obsługa prawna 

7) Katarzyna Skarus – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie 

8) Danuta Czarnecka – w/z Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie 

9) Zdzisław Kuźdub – inspektor ds. p.poż. w Urzędzie Gminy Bliżyn 

10) Grzegorz Patura – obsługa informatyczna 

11) Anna Kowalik – obsługa Rady 

12) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

13) Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołów z obrad XXXIII i XXXIV sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał podjętych na 

    ostatnich sesjach. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie oraz ocena 

    zasobów pomocy społecznej za 2021 rok: 

    a) wystąpienie Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie, 

    b) stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 

    c) dyskusja, 

    d) przyjęcie informacji. 

7. Informacja o działalności straży pożarnej za 2021 rok: 

    a) wystąpienie Wójta Gminy, 

    b) stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 

    c) dyskusja, 

    d) przyjęcie informacji. 

8. Informacja na temat działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie w roku 2021: 

    a/ wystąpienie Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie, 

     b/ stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 

     c/ dyskusja, 

     d/ przyjęcie informacji. 

9. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

    za rok 2021: 

    a) wystąpienie Wójta Gminy, 

    b) stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 

    c) dyskusja, 

    d) przyjęcie sprawozdania. 

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 
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      a) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2022- 

          2035, 

      b) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok, 

      c) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej, 

      d) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział strażaków ratowników OSP  

           z terenu Gminy Bliżyn w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub 

           ćwiczeniu, 

      e) nadania statutów jednostkom pomocniczym Gminy Bliżyn, 

      f) przystąpienia do sporządzenia Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

          Cmentarz Mroczków w miejscowości Mroczków, na obszarze gminy Bliżyn, 

      g) upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie do 

           załatwiania spraw z zakresu przyznawania świadczenia pieniężnego z tytułu 

           zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy 

11. Zatwierdzenie protokołu Nr 23/2022 z kontroli Komisji Rewizyjnej przeprowadzonej  

       w dniu 28 marca 2022r. w Urzędzie Gminy Bliżyn w zakresie wydatków poniesionych  

       z budżetu gminy na ochotnicze straże pożarne za 2021 rok w porównaniu z rokiem 2020. 

12. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

13. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Trzydziestą piątą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Radosław 

Bułka – Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Poinformował, że w świetle obowiązujących przepisów obrady Rady Gminy Bliżyn są 

transmitowane i nagrywane.  

Po przywitaniu wszystkich obecnych Wiceprzewodniczący Rady poinformował zebranych, że  

w obradach sesji uczestniczy 14 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych, w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie odczytał projekt porządku obrad sesji, do którego Wójt wniósł o wprowadzenie 

projektu uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bliżynie do załatwiania spraw z zakresu przyznawania świadczenia pieniężnego 

z tytułu zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy. 

Wiceprzewodniczący Rady zaproponował, aby projekt tej uchwały rozpatrzyć w punkcie 10 

litera g). 

Do porządku obrad sesji nie zgłoszono innych uwag ani wniosków. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad wprowadzeniem do porządku obrad 

projektu uchwały zgłoszonego przez Wójta: 

1) Za wprowadzeniem do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie upoważnienia 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie do załatwiania spraw z zakresu 

przyznawania świadczenia pieniężnego z tytułu zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia 

obywatelom Ukrainy w punkcie 10 litera g) głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku obrad sesji 

łącznie z przyjętym wnioskiem. 

Za przyjęciem porządku obrad XXXV sesji Rady Gminy łącznie z przyjętym wnioskiem 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym porządek obrad XXXV sesji Rady Gminy łącznie z przyjętym wnioskiem został 

przyjęty przez Radę. 
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Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołów z obrad XXXIII i XXXIV sesji Rady 

Wiceprzewodniczący Rady wniósł o ich przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XXXIII sesji Rady, która odbyła się w dniu 29 marca 2022r. 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z XXXIII sesji został przyjęty przez Radę. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XXXIV sesji Rady, która odbyła się w dniu 20 kwietnia 2022r. 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z XXXIV sesji został przyjęty przez Radę. 

Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na 

ostatnich sesjach (informacje w załączeniu). 

Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości:  

Brak chętnych. 

Ad. 5 

Interpelacje radnych złożone w formie pisemnej i ustnej: 

Krzysztof Jurek 

1) Proszę o ponowne wystąpienie do GDDKiA w sprawie wymiany barier na przepuście 

wodnym sklepionym znajdującym się w przebiegu DK 42 w okolicy poczty. Nadmieniam, że 

to już nie moja pierwsza interpelacja w tej sprawie, a dotychczasowe odpowiedzi negatywnie 

rozpatrzone, nie spowodują abym nie ponawiał w tej sprawie wniosków. Proszę o sprawdzenie 

stanu technicznego barier, który zagraża w mojej ocenie bezpieczeństwu pieszych.  

W załączeniu dołączam zdjęcia. 

2) Proszę o wystąpienie również do GDDKiA o ustawienie znaku pionowego w okolicy Urzędu 

Gminy informującego o parkingu znajdującym się za skwerkiem. Wielu przyjezdnych 

kierowców nie wie o jego istnieniu i występują problemy z pozostawieniem pojazdu. Jeśli taki 

znak nie wymaga zgody, gdyż może być postawiony w innym miejscu niż przy DK 42, to 

proszę o jego zamontowanie. Wniosek składam na prośbę mieszkańców. 

3) Proszę o kontynuowanie prac związanych z wycinką drzew w okolicy bloków, gdyż ich stan 

nadal zagraża wywrotem i w dalszej konsekwencji szkodami materialnymi oraz zagraża 

bezpieczeństwu mieszkańców. 

4) Proszę o rozpoczęcie prac remontowych placu zabaw zlokalizowanego przy Placu Broel-

Plater, o który prosiłem we wcześniejszej mojej interpelacji. 

Aneta Smulczyńska 

Zgodnie z art. 24 ust.3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2022r. poz.559 z późn.zm.) oraz działając w imieniu mieszkańców sołectwa Kopcie, kieruję 

do Pana Wójta interpelację w sprawie zamontowania znaków informacyjnych z numeracją 

posesji przy poszczególnych skrzyżowaniach na terenie sołectwa Kopcie. Zamontowanie 

znaków, wskazujących numery gospodarstw, zlokalizowanych przy danym odcinku drogi, 

będzie stanowiło duże ułatwienie dla służb ratownictwa medycznego, osób przyjezdnych, firm 

kurierskich, itp. Ponadto, znaki wpłyną na ograniczenie zbędnego ruchu pojazdów, które 

obecnie często błądzą w poszukiwaniu właściwego adresu. Mając na uwadze powyższe, 

uprzejmie proszę o sprawną realizację. 

Sławomir Młodawski 

1) Zwracam się z prośbą do p.Wójta o usunięcie wyrosłych drzew i krzaków na wieży ciśnień. 

Jest miejsce upamiętniające wytop stali w dawnym Bliżynie, a jako zabytkowi to nie przystoi. 
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2) Zwracam się z prośbą do p.Wójta o naprawę nawierzchni gumowej na Orliku przy Szkole 

Podstawowej w Bliżynie. Powstała dziura może przyczynić się do kontuzji osób korzystających 

z obiektu. 

3) Zwracam się z prośbą do p.Wójta o udrożnienie rowu przy ulicy Zgodnej nr 6 do przepustu 

znajdującego się pod ulicą. Woda spływająca z wyższego poziomu gruntu gromadzi się  

w ogródku posesji nie ma możliwości odpływu do przepustu. 

Ponadto radny Sławomir Młodawski poprosił Wójta o lepszą kontrolę nad wydawnictwem 

Informatora Samorządowego Gminy Bliżyn podając przykład z ostatniego numeru 

relacjonującego spotkanie w straży gdzie wyszczególniając obecnych pominięto jego osobę, 

mimo że również zabierał głos. 

Józef Dąbrowski skierował pytanie do Wicestarosty o chodnik i przejście dla pieszych  

w Sorbinie, jak to będzie realizowane. 

Krzysztof Jurek poparł radnego Sławomira Młodawskiego odnośnie interpelacji dotyczącej 

zabezpieczenia wieży ciśnień. 

Ryszard Adamczyk – Sołtys z Mroczkowa nawiązał do wywieszonego ogłoszenia w sprawie 

wścieklizny psów i kotów zapytując jak to jest respektowane w stosunku do wałęsających się 

psów i kotów. 

Odpowiedzi na interpelacje radnych udzielił Wójt wyjaśniając, że w sprawie wymiany barier 

są wysyłane pisma do Generalnej Dyrekcji, jednakże gmina nie ma możliwości wymuszenia 

realizacji wniosku bo do nich należy ocena stanu technicznego barier. Na placu zabaw  

w Bliżynie rozpoczęto już naprawy, które będą kontynuowane. Zostanie rozpoznany temat 

zamontowania znaków informacyjnych z numeracją posesji przy poszczególnych 

skrzyżowaniach na terenie sołectwa Kopcie i jeżeli będzie to możliwe także pod względem 

posiadanych środków na te cele zostanie to zrealizowane. Odnośnie remontu wieży ciśnień 

temat ten został już zlecony w ubiegłych latach. Jednakże koszty znacznie przewyższały 

posiadane przez gminę środki. Wyceniono prace na 100tys.zł a gmina posiadała na ten cel 

40tys.zł. Wymiana nawierzchni na ORLIK-u również kilkukrotnie została zlecona ale firmy się 

wycofały. Została ponownie zlecona wycena dwóm firmom i może uda się zrealizować to 

zadanie. Przepust na ul. Zgodnej nie został usytuowany tam gdzie powinien być. Wykonawca 

remontów cząstkowych na drogach dokona wyceny remontu przepustu i wtedy będzie podjęta 

decyzja. Odnośnie pominięcia nazwiska radnego w informatorze samorządowym Wójt 

wyjaśnił, że ciężko jest wyłapać takie nieścisłości. Nie jest w stanie spamiętać kto był na którym 

zebraniu, jeżeli jest ich kilka w miesiącu. Szczepienie kotów zarządza lekarz weterynarii a to 

że psy i koty znajdują się poza posesjami to odpowiedzialność za to ponosi właściciel 

zwierzęcia. Kończąc Wójt dodał, że odpowiedzi na interpelacje oczywiście zostaną również 

udzielone w formie pisemnej. 

W dalszej części wystąpień głos zabrała Anna Leżańska – Wicestarosta Powiatu Skarżyskiego 

wyjaśniając, że w Sorbinie będzie realizowane przejście interaktywne z częściowym 

wybudowaniem chodnika. Na takie zadania można było otrzymać kwotę do 200tys.zł.  

W związku z tym, że w Sorbinie doszło poszerzenie jezdni do 6m (droga obecnie ma 5,5m)  

i wykonanie 3 zjazdów na posesje, zadanie będzie kosztować 275tys.zł. Brakującą kwotę 

75tys.zł dołożył Powiat. Takie samo przejście będzie realizowane w Odrowążku gdzie Powiat 

dołożył 87tys.zł. Wobec bardzo szybkiego wzrostu cen materiałów budowlanych i usług nie 

będzie możliwa realizacja w całości zaplanowanych zadań. Przykładem jest budowa chodnika 

w Nowym Odrowążku, którego budowa miała kosztować 1 mln zł a po przetargu koszty 

wynoszą ponad 1mln 700tys.zł. W związku z taką sytuacją najprawdopodobniej będzie 

zmniejszony zakres prac. Pani Wicestarosta poinformowała także o zamiarach zgłoszenia  

w ramach naboru do Nowego Ładu drogi Brzeście – Zagórze wraz ze ścieżką rowerową. 

Ponadto wspólnie z Nadleśnictwem Powiat planuje wykonać drogę z podbudową w Łaziku. 

Nakładka asfaltowa byłaby wykonywana etapami. Zasadność wykonania tej drogi wynika  
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z budowy wielu nowo powstających tam budynków mieszkalnych. Wicestarosta zwróciła się 

do Wójta o zorganizowanie spotkania z Dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych  

i Autostrad w Kielcach Panem Krzysztofem Strzelczykiem w sprawie zaplanowanej obwodnicy 

w rejonie ulicy Zgodnej w Bliżynie. Zdaniem Pani Wicestarosty Dyrektor powinien się 

wypowiedzieć czy ta obwodnica będzie realizowana ponieważ to blokuje właścicielom działek 

ich przeznaczenie pod budowę, a jest to teren atrakcyjny gdzie tych działek jest całkiem sporo. 

Zwróciła się również o wycinkę pochylonych drzew koło bloku w Bliżynie. 

Odnosząc się do spotkania z Dyrektorem Generalnej Dyrekcji Wójt stwierdził, że to nie gmina 

decydowała o przebiegu obwodnicy tylko narzuciła to GDDKiA. Gmina jedynie zwróciła się 

wtedy aby obwodnicę przesunięto by nie przecinała w połowie miejscowości Brzeście i Bugaj. 

Nawiązując do wycinki drzew to jedno z pochylonych drzew zostało już usunięte. Wójt 

natomiast zwrócił się do Wicestarosty z prośbą o pomoc w rozwiązaniu problemu 

komunalizacji działek drogowych. Proces ten rozpoczęto ponad dwa lata temu i przebiegał dość 

mozolnie ze względu na covid. W przypadku Brześcia gdzie temat dotyczył około 15 działek 

została wydana negatywna decyzja. Gmina odwołała się od tej decyzji do Wojewody. 

Dokonanie komunalizacji działek obecnie nic nie kosztuje ale w przypadku negatywnej decyzji 

wiąże się to z ogromnymi kosztami związanymi z podziałem, wykupem gruntów. Według 

posiadanych informacji ościenne powiaty wydają pozytywne decyzje w tych sprawach. Brak 

komunalizacji działek drogowych doprowadzi do sytuacji że drogi nie będą nigdy 

wyremontowane w zakresie w jakim gmina chciałaby je zrealizować. 

Odnosząc się do spotkania w sprawie przebiegu obwodnicy Pani Wicestarosta prosiła o jego 

zorganizowanie ponieważ są przypadki m.in. w Skarżysku, że przebieg tras jest inny niż 

założony w planach. Z wypowiedzi Dyrektora GDDKiA w obecności przedstawicieli Starostwa 

wynikało, że nie jest wcale powiedziane że tym zaplanowanym szlakiem będzie budowana 

obwodnica więc takie spotkanie byłoby celowe. Odnośnie komunalizacji działek drogowych 

Anna Leżańska obiecała, że zwróci się do Starosty o pomoc w tej sprawie. 

Radosław Bułka w imieniu Rady również prosił o pomoc w komunalizacji gruntów  

i uporządkowaniu tych spraw. 

Ad. 6 

Informację o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie oraz ocenę 

zasobów pomocy społecznej za 2021 rok przedstawiła Danuta Czarnecka – w imieniu 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie (informacje w załączeniu). 

W ośrodku zatrudnionych jest 19 osób na umowy o pracę i 15 osób na umowy cywilno-prawne. 

W 2021 roku zasiłki stałe otrzymały 82 osoby, zasiłki okresowe -116 osób, zasiłki celowe  

i w naturze – 88 osób. Usługi opiekuńcze świadczyło 6 opiekunek dla 37 osób natomiast 

specjalistycznymi usługami opiekuńczymi objętych zostało 7 osób (rodzin). W roku 2021  

w schroniskach przebywało 6 osób, w DPS-ach 26 osób. Świadczenie 500+ wypłacono dla 701 

rodzin w tym 1072 dzieci na kwotę 6.005.431zł. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w roku 

2021 zrealizował budżet w wysokości ponad 13 mln zł. Wobec ciągłego wzrostu liczby zadań 

realizowanych przez ośrodek celowym byłoby zwiększenie liczby pomieszczeń będących do 

jego dyspozycji. Ocena zasobów pomocy społecznej została przygotowana na podstawie 

danych zebranych przez ośrodek pomocy społecznej za pośrednictwem Centralnej Aplikacji 

Statystycznej. Informacje zawarte w ocenie są materiałem poglądowym mającym ułatwić 

władzom gminy podejmowanie decyzji związanych z planowaniem budżetu w zakresie polityki 

społecznej w kolejnym roku. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych 

i Socjalnych pozytywnie zaopiniowała przedstawione informacje. Pozostałe komisje: 

budżetowa oraz infrastruktury również nie wniosły uwag . 

Dyskusja 
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Genowefa Supernat zapytała na czym polegała udzielana pomoc w ramach podprogramu 

realizowanego w 2020 i w 2021 roku, o którym mowa w sprawozdaniu. 

Danuta Czarnecka wyjaśniła, że jest to pomoc żywnościowa w ramach PKPS. Pracownicy 

socjalni wydają skierowania dla osób, które taką pomoc otrzymują. 

Aneta Smulczyńska nawiązała do wspomnianego w sprawozdaniu zatrudnienia lekarza 

okulisty w ramach umowy cywilno-prawnej zapytując, kto może skorzystać z pomocy lekarza 

i w jakim zakresie udzielane jest świadczenie. Zapytała również o wypożyczanie sprzętu 

rehabilitacyjnego i pomocniczego, jaki to jest sprzęt, kto może skorzystać i na jakich zasadach. 

Danuta Czarnecka wyjaśniła, że lekarz okulista jest zatrudniony dla kadry – pracowników 

socjalnych w celu wykonania badania okulistycznego. Sprzęt rehabilitacyjny wypożyczany jest 

bezpłatnie osobom niepełnosprawnym, są to wózki inwalidzkie, materace. Zawierana jest 

umowa na pół roku z możliwością jej przedłużenia. 

Grzegorz Wróbel zwrócił się z prośbą o objęcie szczególnym nadzorem mieszkańca 

Gostkowa, który mieszka w namiocie obok swojego domu. 

Danuta Czarnecka wyjaśniła, że podjęto już działania wobec tej osoby mające na celu 

skierowanie jej do domu pomocy społecznej. 

Krzysztof Jurek prosił o przekazanie uwag Pani Kierownik GOPS, które pojawiły się na 

posiedzeniu Komisji ds. Infrastruktury, do formy wydruku a nie do treści informacji o ocenie 

zasobów pomocy społecznej. Jest to dokument nie czytelny, bardzo małe litery, wykresy nie 

zawsze odzwierciedlające cel ich sporządzenia. W dyskusji pojawiał się także temat utworzenia 

na terenie gminy żłobka i domu pomocy społecznej, jednak na ten moment nie ma do tego 

warunków lokalowych. Także radny nawiązał do warunków lokalowych ośrodka zwracając się 

do Wójta o rozważenie adaptacji poddasza na te cele by móc zwiększyć liczbę pomieszczeń dla 

potrzeb GOPS m.in. dla przeprowadzania indywidualnych rozmów z podopiecznymi. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie za 

2021 rok głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym informacja została przyjęta przez Radę. 

Za przyjęciem oceny zasobów pomocy społecznej za 2021 rok głosowało 14 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym ocena została przyjęta przez 

Radę. 

Ad. 7 

Informację o działalności straży pożarnej za 2021 rok przedstawił Zdzisław Kuźdub – 

inspektor ds. p.poż w Urzędzie Gminy (informacja w załączeniu). Miniony rok 2021 pod 

względem sytuacji pożarowej był dość korzystny. Odnotowano mniejszą liczbę zdarzeń niż  

w 2020 roku. Znacząco także zmalała ilość pożarów w porównaniu do roku 2020 ze 101 do 35 

czyli blisko 3-krotnie. Uwagę zwraca wysokość środków zewnętrznych pozyskanych przez 

jednostki OSP na zakup sprzętu i wyposażenia. Rok 2021 był kolejnym rokiem w którym miał 

miejsce znaczący udział środków funduszu sołeckiego przeznaczonego na potrzeby jednostek 

OSP, do których trafiło prawie 67tys.zł. W roku 2021 jednostka OSP Nowy Odrowążek 

pozyskała nowy samochód ratowniczo-gaśniczy co i tak w pełni nie rozwiązuje problemu 

starzejącego się taboru samochodowego. Zdzisław Kuźdub podziękował radzie gminy, 

wójtowi, prezesowi, sekretarzowi, skarbnikowi, sołtysom, sponsorom za okazywaną pomoc  

i wsparcie działalności straży pożarnej na terenie gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych 

i Socjalnych pozytywnie zaopiniowała przedstawione informacje. Pozostałe komisje: 

budżetowa oraz infrastruktury również nie wniosły uwag. 

Dyskusja 

Aneta Smulczyńska nawiązując do aktywnego pozyskiwania zewnętrznego dofinansowania 

na doposażenie jednostek OSP poinformowała o ogłoszeniu przez Fundację ORLEN programu 



7 

 

grantowego ORLEN dla Strażaków. Nabór został uruchomiony na początku maja i potrwa do 

4 lipca. Do rozdania jest 200.000zł dla jednostek na sprzęt bądź wyposażenie. 

Zdzisław Kuźdub wyjaśnił, że Sekretarz Gminy przygotował dwa wnioski, które do tego 

programu zostały zgłoszone. 

Do omawianej tematyki odniósł się również Komendant Powiatowy PSP Marcin Machowski, 

który na wstępie podziękował radzie gminy, wójtowi za wieloletnią i dobra współpracę. 

Ostatnio gmina Bliżyn przyznała 60.000zł na remont pieca c.o. a w zamian otrzymała samochód 

ratowniczo-gaśniczy. W związku z pandemią straż zajmowała się nie tylko ochroną 

przeciwpożarową ale także ochroną ludności m.in. dowoziła ludzi na szczepienia, 

zabezpieczała żywność. Komendant podziękował również gminie Bliżyn za przekazanie dwóch 

samochodów strażackich dla Ukrainy. W swoim wystąpieniu Komendant podkreślił prężnie 

działającą jednostkę OSP w Nowym Odrowążku, która ostatnio otrzymała nowy samochód 

strażacki. Jest to jednostka bardzo mobilna, strażacy potrafią zebrać się do wyjazdu w ciągu 

bardzo krótkiego czasu 5-7 minut. Dlatego największym wyzwaniem na najbliższy czas będzie 

włączenie tej jednostki do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego. 

Do podziękowań dołączył również Wójt. Podziękował przede wszystkim Zdzisławowi 

Kuźdubowi za koordynację działań w jednostkach OSP, Sekretarzowi Gminy za wzmocnienie 

struktury organizacyjnej jeżeli chodzi o pozyskiwanie środków oraz prezesom i zarządom 

jednostek za pracę na rzecz ochrony przeciwpożarowej. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o działalności straży pożarnej za 2021 rok głosowało 14 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym informacja została 

przyjęta przez Radę. 

Ad. 8 

Informację o działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie za 2021 rok przedstawiła 

Katarzyna Skarus – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie (informacja  

w załączeniu). Ośrodek, mimo pandemii starał się prowadzić działalność merytoryczną,  

w części on-line. W roku 2021 zorganizowano 46 różnorodnych imprez, w tym 18 on-line. 

Łącznie w zajęciach, warsztatach i imprezach organizowanych przez GOK na żywo wzięło 

udział około 1872 osoby, a on-line 3847 osób. GOK w 2021 roku uzyskał ze środków unijnych 

dofinansowanie w wysokości 92.800zł w ramach projektu „Konwersja cyfrowa domów 

kultury” na zakup sprzętu (m.in. kamer, aparatu fotograficznego) oraz szkolenie pracowników. 

W swoim wystąpieniu Pani Dyrektor zwróciła uwagę na ogromny wzrost wydatków GOK 

związanych z podwyżką cen gazu. W roku bieżącym wydatkowano już 30.000zł a cały rok 

2021 zamknął się kwotą 12.000zł. Kończąc swoje wystąpienie Katarzyna Skarus podziękowała 

Radzie Gminy, Wójtowi za okazywane wsparcie, podziękowała także swoim koleżankom  

i kolegom za ich zaangażowanie i ogromny wkład pracy w działalność, którą prowadzi GOK. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych przedstawiła Dorota 

Cukrowska – Przewodnicząca Komisji. Komisja dokonała analizy sprawozdania  

z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie za 2021 rok przy udziale Katarzyny 

Skarus – Dyrektora Ośrodka i stwierdziła, że mimo pandemii Gminny Ośrodek Kultury 

realizował swoje zadania statutowe w zakresie upowszechniania kultury i sztuki, rozwoju 

czytelnictwa oraz aktywnego wypoczynku i rekreacji wśród dzieci, młodzieży i dorosłych. 

Realizacja zadań odbywała się przy współpracy z wieloma instytucjami działającymi na terenie 

gminy. Gminny Ośrodek Kultury w roku 2021 zorganizował 46 różnorodnych imprez z czego 

18 on-line. Zaangażowanie Dyrektora wraz z pracownikami przekłada się na duże 

zainteresowanie środowiska i liczny udział mieszkańców gminy w różnych formach 

działalności prowadzonych przez GOK. Komisja pozytywnie oceniła działalność Gminnego 

Ośrodka Kultury w Bliżynie za 2021 rok (4 głosy za).  

Dyskusja 
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Krzysztof Jurek przekazał wniosek z Komisji ds. Infrastruktury o podjęciu działań w zakresie 

rozpoczęcia remontu elewacji zewnętrznej Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie. 

Wójt wyjaśnił, że już w roku ubiegłym gmina starała się pozyskać środki zewnętrzne na ten 

cel, ale projekt dotyczył tylko nowych obiektów. Dodał, że jeżeli pojawią się tylko możliwości 

to gmina wystąpi o środki, bo bez pieniędzy zewnętrznych remont nie będzie możliwy ze 

względu na wysoki koszt. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie za 2021 rok 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym informacja została przyjęta przez Radę. 

Ad. 9 

Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 

rok 2021 przedstawił Mariusz Walachnia – Wójt Gminy (informacja w załączeniu). W tym 

rodzaju działalności wiele zmieniła pandemia. Zrezygnowano z realizacji niektórych zadań 

m.in. wypoczynku letniego dla dzieci. W tym roku sytuacja się zmieniła został już ogłoszony 

konkurs na to zadanie. Jest również większe zainteresowanie stowarzyszeń ogłaszanymi 

konkursami. Wójt poinformował, że w dniu 22 maja w Rędocinie odbędzie się Dzień 

Garncarza, którego pomysłodawcą i organizatorem jest sołtys Wiesław Kwapisz. W roku 

przyszłym istnieje szansa że powróci „Przystań Bliżyn”, która w roku bieżącym nie została 

zaplanowana ze względu na pandemię. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych 

i Socjalnych pozytywnie zaopiniowała przedstawione informacje. Pozostałe komisje: 

budżetowa oraz infrastruktury również nie wniosły uwag . 

Dyskusja 

Nawiązując do organizowanego Dnia Garncarza Monika Gruszczyńska zapytała, czy nie 

wskazanym byłaby aktualizacja tablicy ogłoszeń przy drodze krajowej Nr 42, która dotyczy 

garncarzy i rzeźbiarzy. 

Wójt wyjaśnił, że jest to słuszna uwaga, bo wiele danych jest nieaktualnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem sprawozdania. 

Za przyjęciem sprawozdania z realizacji rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi za rok 2021 głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym sprawozdanie zostało przyjęte przez Radę. 

Wiceprzewodniczący Rady ogłosił kilkuminutową przerwę w obradach sesji. 

Po wznowieniu obrad sesji Radosław Bułka – Wiceprzewodniczący Rady złożył wniosek  

o odstąpienie od odczytywania uzasadnień i załączników do projektów uchwał. 

Za przyjęciem jego wniosku głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Ad. 10  

a/ 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bliżyn na lata 2022-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy.  

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2022-2035 głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXXV/247/2022 

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na 

lata 2022-2035. 
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b/ 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. W trakcie odczytywania projektu uchwały Pani 

Skarbnik prosiła o poprawę błędnej numeracji ustępów w § 1, jest 6-7 a powinno być 5-6. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXXV/248/2022 w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok. 
c) 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej odczytała 

Beata Ozan – Skarbnika Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXXV/249/2022 zmieniającą uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej. 

d) 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział strażaków 

ratowników OSP z terenu Gminy Bliżyn w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu 

lub ćwiczeniu odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisja ds. Infrastruktury Komunalnej, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska złożyła wniosek o poprawienie w podstawie prawnej  

i w uzasadnieniu do uchwały daty ustawy o ochotniczych strażach pożarnych. Ustawa ta jest  

z 17 a nie 2 grudnia 2021r. Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem poprawki w podstawie 

prawnej i w uzasadnieniu projektu uchwały. 

Za przyjęciem poprawki w podstawie prawnej i w uzasadnieniu projektu uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział strażaków ratowników OSP z terenu 

Gminy Bliżyn w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu polegającej 

na zastąpieniu „2 grudnia” zapisem „17 grudnia” głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 

0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym poprawka została przyjęta przez Radę. 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały 

łącznie z przyjętą poprawką. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział 

strażaków ratowników OSP z terenu Gminy Bliżyn w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu łącznie z przyjętą poprawką głosowało 14 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr XXXV/250/2022 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za 

udział strażaków ratowników OSP z terenu Gminy Bliżyn w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu, łącznie z przyjętą poprawką. 
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e) 

Projekt uchwały w sprawie nadania statutów jednostkom pomocniczym Gminy Bliżyn odczytał 

Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. Omówił również poprawkę wniesioną przez Wójta 

polegającą na zastosowaniu prawidłowej nazwy miejscowości Pięty i Sołtyków w Statucie 

Sołectwa Pięty-Sołtyków. 
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem zmian w załączniku  

Nr 15 - Statucie Sołectwa Pięty-Sołtyków do projektu uchwały: 

Za przyjęciem zmian w załączniku Nr 15 - Statucie Sołectwa Pięty-Sołtyków do projektu 

uchwały w sprawie nadania statutów jednostkom pomocniczym Gminy Bliżyn polegających na 

zastąpieniu w § 3 ust.1 zapisu „miejscowość: Pięty-Sołtyków” zapisem „miejscowości: Pięty  

i Sołtyków” oraz zastąpieniu w § 3 ust.3 zapisu „jest miejscowość: Pięty-Sołtyków” zapisem 

„są miejscowości: Pięty i Sołtyków.” głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym zmiany zostały przyjęte przez Radę. 
Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały łącznie  

z przyjętymi zmianami: 

Za przyjęciem uchwały w sprawie nadania statutów jednostkom pomocniczym Gminy Bliżyn 

łącznie z przyjętymi zmianami głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXXV/251/2022 

w sprawie nadania statutów jednostkom pomocniczym Gminy Bliżyn, łącznie z przyjętymi 

zmianami. 

f) 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Cmentarz Mroczków w miejscowości Mroczków, na 

obszarze gminy Bliżyn odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Cmentarz Mroczków w miejscowości Mroczków, na 

obszarze gminy Bliżyn głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących 

się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXXV/252/2022 w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Cmentarz Mroczków w miejscowości Mroczków, na obszarze gminy Bliżyn. 

g) 

Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Bliżynie do załatwiania spraw z zakresu przyznawania świadczenia pieniężnego z tytułu 

zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy odczytał Michał Jędrys – 

Sekretarz Gminy. 
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że radni – członkowie komisji pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bliżynie do załatwiania spraw z zakresu przyznawania świadczenia pieniężnego 

z tytułu zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy głosowało  

14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada 
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Gminy podjęła Uchwałę Nr XXXV/253/2022 w sprawie upoważnienia Kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie do załatwiania spraw z zakresu 

przyznawania świadczenia pieniężnego z tytułu zapewnienia zakwaterowania  

i wyżywienia obywatelom Ukrainy. 

Ad. 11 

Protokół Nr 23/2022 z kontroli Komisji Rewizyjnej przeprowadzonej w dniu 28 marca 2022r. 

w Urzędzie Gminy Bliżyn w zakresie wydatków poniesionych z budżetu gminy na ochotnicze 

straże pożarne za 2021 rok w porównaniu z rokiem 2020 odczytała Małgorzata Zep – Członek 

Komisji Rewizyjnej. 

Dyskusja 

Sławomir Młodawski nawiązując do wniosku pokontrolnego uważa, że brakuje tam jednego 

stwierdzenia, iż to sami gospodarze obiektów powinni czuć się odpowiedzialni za zużycie 

energii elektrycznej i gazu w budynkach strażnic a nie tylko gmina powinna za to odpowiadać. 

Powyższą wypowiedź poparł Radosław Bułka – Wiceprzewodniczący Rady, który następnie 

przystąpił do głosowania nad zatwierdzeniem protokołu z kontroli Komisji Rewizyjnej.  

Za zatwierdzeniem protokołu Nr 23/2022 z kontroli Komisji Rewizyjnej przeprowadzonej  

w dniu 28 marca 2022r. w Urzędzie Gminy Bliżyn w zakresie wydatków poniesionych  

z budżetu gminy na ochotnicze straże pożarne za 2021 rok w porównaniu z rokiem 2020, 
głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół został przyjęty przez Radę. 

Ad. 12 

Informacje, komunikaty i oświadczenia: 

Sławomir Młodawski wygłosił oświadczenie o następującej treści: 

„Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni Państwo. Dochodzą do mnie od mieszkańców 

informacje i głosy, iż niektórzy radni głoszą taką informację, że ja należę do partii Prawo  

i Sprawiedliwość i jestem „pisiorem”, dlatego też w moim okręgu wyborczym nic nie jest 

robione przez władzę wykonawczą gminy i tak to wygląda. Dlatego też pragnę zdementować 

tą nieprawdziwą informację i oświadczam: nie należałem, nie należę do żadnej partii 

politycznej, nie jestem żadnym „pisiorem”, mam na imię Sławomir, nazwisko Młodawski. To, 

że nic nie było i nie jest robione przez gminę ma inne podłoże, o czym moi wyborcy wiedzą. 

Dlatego też proszę nie rozpowiadać nieprawdziwych wiadomości, bo ta informacja może 

przynieść odwrotny skutek od zamierzonego. Dziękuję.” 

Krzysztof Jurek nawiązując do transmisji obrad sesji prosił w imieniu Przewodniczącego 

Rady od którego właśnie otrzymał smsa o umieszczenie komunikatu informującego o przerwie 

w obradach sesji, by nie stwarzało to błędnych interpretacji o awarii systemu bądź zakończeniu 

obrad.  

Ad. 13 

Obrady sesji trwały od godz. 1005 do godz. 1305. 

Trzydziestą piątą sesję Rady Gminy Bliżyn zamknął Radosław Bułka – Wiceprzewodniczący 

Rady dziękując wszystkim za udział. 

 

Protokolant 

 

 

Anna Kowalik 

 


